
Vážená paní …………, 

odpovídám tímto na Vaši žádost o poskytnutí informace ze dne 27.08.2009: 

Přesnou statistiku případů, kdy je žadatelům bezdůvodně odepírán přístup k informacím ze 

strany povinných osob ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 

k informacím, veřejný ochránce práv či jeho Kancelář nevede. Není to ostatně ani fakticky 

možné, jelikož ochránce se o případném odpírání poskytování informací povinnými subjekty 

dozví pouze v nepatrném zlomku všech případů, a sice když se na něj postižená osoba obrátí 

s žádostí o prošetření konkrétního případu.  

 

Od počátku evidence došlých podnětů Kanceláři veřejného ochránce práv (počátek roku 

2001) bylo celkem přijato zhruba 150 stížností týkajících se primárně práva na přístup 

k informacím. Tato problematika však mohla být okrajově řešena i v podnětech, které se 

primárně problematiky poskytování informací netýkaly. 

  

Ochránce každé čtvrtletí a každý kalendářní rok vydává dílčí a souhrnnou zprávu o své 

činnosti za příslušné období. V těchto zprávách, které jsou umístěny na www.ochrance.cz  lze 

nalézt celou řadu případů z oblasti poskytování informací podle uvedeného zákona, kterými 

se lze případně inspirovat. Pochopitelně lze ochránci zaslat podnět na konkrétní jednání 

povinného subjektu, se kterým nesouhlasíte. 

 

    Mgr. Filip Glotzmann 

Vedoucí Kanceláře veřejného ochránce práv  
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